
یک شبه فرماندار نشدم
روحبخش بیگزاده حالا نخستین زن در تاریخ کرمان است که به سمت
فرمانداری منصوب شده؛ فرمانداری شهرستان جیرفت. او با سابقه ۲۰
سال فعالیت در وزارت کشور به گفته خودش، پله به پله مسیر رسیدن

به فرمانداری را طی کرده است.

روحبخش بیگزاده متولد سال ۱۳۵۶ و اهل جیرفت است و قصد دارد طوری
کار کند که اولین زن در پست فرمانداری در کرمان نباشد و زنان

دیگر بعد او برای این پست و پستهای بالاتر انتخاب شوند.

اولین بخشدار

روحبخش بیگزاده پیش از این به عنوان نخستین بخشدار زن در اسفندقه
در غرب شهرستان جیرفت انتخاب شده بود. او به همشهری میگوید: «آن
زمان که بخشدار شدم، نخستین بخشدار زن در جنوب کرمان هم محسوب
میشدم. کار کردن در اسفندقه کار راحتی نبود و به عنوان نخستین زن
بخشدار در این منطقه فکر میکنم عملکرد خوبی داشتم و توانستم تا
حدودی از تنشهای اسفندقه کم کنم. بعد از آن دو سال به عنوان
معاون برنامهریزی فرمانداری جیرفت انتخاب و پس از آن هم به عنوان
فرماندار جیرفت معرفی شدم.» فرماندار جدید جیرفت با بیان اینکه
۳۰ سال است سابقه فعالیت در وزارت کشور را دارد و تاکید میکند
حالا که پله پله روند رسیدن به این پست را طی کرده است و یک شبه

فرماندار نشده.

پایگاه مردمی

فرماندار جیرفت معتقد است در جیرفت پایگاه مردمی دارد در حالی که
روزی که به عنوان اولین بخشدار زن انتخاب شد، همه میپرسیدند چطور

یک زن بخشدار شده است؟

روحبخش بیگزاده توضیح میدهد: «بعد از مدتی اهالی اسفندقه موافق
حضور من در این پست شدند چون سعی کردم به بهترین نحو کار کنم.
پیش از آن جنوب کرمان این پذیرش را نداشتند که یک زن پست مدیریتی
داشته باشد. محیط آمادگی پذیرش یک زن را به عنوان فرماندار نداشت
ولی الان به جرات میگویم که مردم از حضور خوشحال بودند و این تابو

شکسته شد.»
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توجه به مدیریت زنان

محمدعلی طالبی، استاندار کرمان است و به گفته روحبخش بیگزاده، با
حضور او اتفاقات خوبی برای مدیریت زنان رخ داده است. فرماندار
جیرفت عنوان میکند: «توجه داشته باشید که جیرفت یک شهر مهم و
پرتنش است، اما استانداری برای فرمانداری این شهرستان به یک زن

اعتماد کردند.»

او میگوید: «نگاه جنسیتی به مدیریت اصلا درست نیست و این خیلی بد
است که در حوزههای مدیریتی نگاه جنسیتی وجود داشته باشد. وقتی
زنان نقش یک مادر خانواده را به خوبی ایفا میکنند، مطمئن باشید

در پستهای مدیریتی هم با همان دقت و حساسیت کار خواهد کرد.»

جیرفت، قطب کشاورزی

فرماندار جدید جیرفت با شناختی که نسبت به این شهرستان دارد به
موفقیت در قامت فرمانداری این شهرستان امیدوار است. روحبخش
بیگزاده میگوید: «جیرفت قطب کشاورزی است و وقتی این جمله را به
زبان میآوریم، متاسفانه صنعت ضعیف بستهبندی تولیدات کشاورزی
جیرفت را نمیتوانیم از یاد ببریم. اگر بخواهیم جیرفت را به عنوان
قطب کشاورزی داشته باشیم، باید به این موضوعات توجه داشته باشیم

و قصد دارم پیگیر این موضوعات باشم.»

او با بیان اینکه جیرفت در صنعت و معدن هم حرفهای زیادی برای
گفتن دارد، میافزاید: «در این شهرستان، منطقهای به نام بهشت
معادن داریم. تنشهایی هم در این صنعت وجود دارد و باید آسیبشناسی

بشود تا با رفع تنشها سرمایهگذاری افزایش یابد.»

بیگزاده ادامه میدهد: «اگر بتوانیم در کنار رشد کشاورزی، صنعت و
معدن را هم توسعه دهیم، خیلی از جوانهای که به سوختبری یا مشاغل
کاذب اشتغال دارند، مشغول به کار میشوند و دیگر شاهد اتفاقات

ناگواری چون کشته شدن آنها در جادهها نخواهیم بود.»


